

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[View this email in your browser](#)

THE BRIDGE



Sustainable
Finance
Geneva

WHERE FINANCE MEETS IMPACT/ OÙ LA FINANCE RENCONTRE L'IMPACT

NEWSLETTER - MARCH 2023/MARS 2023

(La version française suit la version anglaise)

SPECIAL EDITION ON GENDER ♀

in collaboration with



This month, in celebration of International Women's Day on March 8, we have prepared a special edition of our monthly newsletter dedicated to women in finance. In Switzerland, gender disparity still persists, especially in terms of the pay gap as women gain on average 18% less than their male counterparts. In the world of finance, women still account for only 15% of partners in financial services firms even though gender-diverse companies perform 25% better than their homogenous peers.

The remaining challenges to closing the gender gap are multiple and complex, but many people and organizations are working tirelessly to move the needle on gender equality. This is why we have chosen to feature SHE Changes Climate as our interview of the month, a special Law Review with Pictet on emerging DEI regulatory developments, and to zoom in on the work of the Gender Lens Initiative for Switzerland, which is about to host a webinar with Building Bridges and 2X Global on the business case for gender lens investing on March 8.

You will see that gender lens investing is much more than a superficial feel-good activity. In fact, closing the global gap in women's access to financial services and

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Sandrine Salerno
Director, SFG

Interview of the Month: Elise Buckle & Dominique Brustlein-Bobst on Climate, Women and Finance



Elise Buckle, Co-Founder, and Dominique Brustlein-Bobst, Ambassador, SHE Changes Climate

This month, we had the privilege of interviewing Elisa Buckle and Dominique Brustlein-Bobst, respectively Co-Founder and Ambassador for [SHE Changes Climate](#), an NGO dedicated to increasing female representation at all levels of climate decision-making by influencing key players, campaigning for public support, collaborating with counterparts and amplifying the overlooked. With them, we dive deep into the issues of gender disparity in the world of finance and we tackle ways to accelerate climate action by putting women at the center stage of this fight.

"We truly believe that women are the solutions "multipliers," the pioneers and the leaders that can really help the whole society transform itself by adopting a more

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[To the interview](#)

- **What's Happening at SFG?**

ACTION #3 Meet & Connect 2023



// Action 3: Spring Meet & Connect with Positive Finance Network - March 29th at 6PM

SFG and Positive Finance Network are thrilled to invite you to our Spring Meet & Connect that will take place at **Le Marcel, 6 Rue Dancet on March 29th from 6PM onward**. Meet us in a after-work atmosphere to connect with our community and expand your network. [Register now!](#)

// Fresks on Climate Change and Biodiversity

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

participated in this unique format that helps participants to better grasp the fundamental science behind climate change and biodiversity loss so they can become agents of change in the context of finance.

- Our Climate Change Fresk will take place on March 17 [Register here.](#)
- Our Biodiversity Fresk will take place on May 12 [Register here.](#)

The workshops are free for SFG Members and 150CHF for non-members.

● GLIS Webinar on International Women's Day



BUILDING BRIDGES
Aligning finance with sustainability



Gender Lens Investing: A Value-Driver for Business

March 8 | 4-5 PM CET

Online Event



The Gender Lens Initiative for Switzerland will be cohosting a webinar with Building Bridges and 2X that will take place on 8 March on International Women's Day from 4-5 PM, Geneva time.

This webinar will be the opportunity to discuss the strong business case of investing with a gender lens, an opportunity that could unlock over \$ 330 billion in annual revenues. The expert speakers will provide tangible examples of how GLI strategies can be applied in public and private markets, as well as wealth management.

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

● **SFG Law Review: How Regulatory Developments Contribute to SDG 5 & 10?**

In collaboration with Pictet, we have put together a special law review dedicated to gender. More specifically, this review looks at the new regulatory developments contributing to both SDG 5 (gender equality) and SDG 10 (reduce inequalities). We discuss first why social considerations are now increasingly important for both investors and regulators, and then explore recent developments and remaining challenges.

[To the special edition of SFG law review.](#)

● **SSF Launches E-learning Module for Institutional Investors**

Swiss Sustainable Finance has launched an e-learning module specifically for trustees of pension funds and foundations with the aim of plugging knowledge gaps and proposing approaches to a sustainable investment strategy. All modules are offered in English, French and German.

[Check it out!](#)

● **Sustainable Finance News**

Women's Health: Rethinking the Cost as an Investment for Societal Gain

The pandemic has been a serious obstacle to investing in women's health, and without more investment, we won't be able to regain progress on the Sustainable Development Goals. And there are 13 billion good reasons to invest in women's health as research shows that a 300 million investment into research focused on women could yield a \$13 billion economic return. // [WEF](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

DE&I Round-up: Women Account for just 15.1 % of Partners in Financial Services

Women are still represent a minority when it comes to managing positions in the finance industry. The figures are changing, but quite slowly. In 2021, only a 0.3% increase was reported, maintaining the finance sector at the bottom of the league in terms of gender diversity. // [Responsible Investor](#)

Increasing Women's Economic Productivity: The Case for Gender Lens Investing

Check out this new brief from the Observer Research Foundation arguing that any attempt at a global economic recovery must include women. Gender lens investing is a powerful tool to not only boost the GDP, but also mitigate the gender gap and reduce poverty. // [Observer Research Foundation](#)

French Regulator to Ban Fossil Fuels from Article 9 Funds in Landmark Move

The French Financial Market Authority is pushing to ban fossil fuels from Article 9 and Article 8 categories of the Sustainable Finance Disclosure Regulation. It is the first national watchdog to take this step. Learn more. // [Investment Week](#)

Version française

Édition spéciale sur le genre ♀

en collaboration avec 
Gender Lens Initiative
for Switzerland

Ce mois-ci, à l'occasion de la Journée internationale de la femme du 8 mars, nous avons préparé une édition spéciale de notre newsletter mensuelle consacrée au genre. En Suisse, la disparité entre les genres persiste, notamment en termes d'écart salarial, les femmes gagnant en moyenne 18% de moins que leurs homologues masculins. Dans le monde de la finance, les femmes ne représentent toujours que 15 % des associés dans les sociétés de services financiers, même si les entreprises

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Les défis qui restent à relever pour combler la disparité entre les genres sont multiples et complexes, mais de nombreuses personnes et organisations travaillent sans relâche pour faire avancer cet enjeu. C'est pourquoi nous avons choisi de vous présenter l'organisation "SHE Changes Climate" dans le cadre de notre entrevue mensuelle. De plus, nous vous avons préparé une revue de droit toute spéciale en collaboration avec Pictet traitant des nouveaux développements réglementaires en matière de diversité, égalité et inclusion. Nous profitons également de l'occasion de souligner le travail du Gender Lens Initiative pour la Suisse, qui est organisera un webinaire avec Building Bridges et 2X Global sur l'analyse de la rentabilité de l'investissement dans une optique de genre le 8 mars prochain.

Vous verrez que l'investissement dans une optique de genre est bien plus que de la poudre aux yeux. En fait, combler le fossé en matière d'accès pour les femmes à des services et produits financiers permettrait de générer \$330 milliards de dollars de revenus annuels pour l'économie mondiale. Nous espérons que vous apprécierez cette édition spéciale de notre newsletter et que vous y trouverez des outils utiles pour contribuer au combat pour l'égalité des genres!

Sandrine Salerno,
Directrice de SFG

Entrevue du mois:
Elise Buckle et Dominique Brustlein-Bobst sur le
climat, les femmes et la finance

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Elise Buckle est co-fondatrice de SHE Changes Climate et Dominique Brustlein-Bobst est ambassadrice de l'organisation.

Ce mois-ci, nous avons eu le privilège de discuter avec Elisa Buckle et Dominique Brustlein-Bobst, respectivement cofondatrice et ambassadrice de [SHE Changes Climate](#), une ONG qui se consacre à l'augmentation de la représentation féminine à tous les niveaux de la prise de décision sur les enjeux liés au climat en influençant les acteurs clés, en faisant campagne pour obtenir le soutien du public, en collaborant avec des organisations homologues et en amplifiant les voix plus marginales. Avec elles, nous avons discuté des enjeux de disparité entre les genres dans le monde de la finance et nous avons abordé les solutions pour accélérer l'action climatique en plaçant les femmes au centre de ce combat.

"Nous sommes convaincues que les femmes sont des "multiplicatrices" de solutions, les pionnières et les leaders qui peuvent réellement aider la société toute entière à se transformer en adoptant un modèle de développement plus durable".

- Elise Buckle et Dominique Brustlein-Bobst

[Lisez l'entrevue complète](#)

● Quoi de neuf à SFG?

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

ACTION Meet & Connect 2023



// Action 3: Meet & Connect du printemps avec le Positive Finance Network - 29 mars dès 18h

SFG et Positive Finance Network sont ravis de vous convier à notre Meet & Connect du printemps au bar **Le Marcel, 6 rue Dancet dès 18h**. Rejoignez-nous dans une ambiance festive afin de rencontrer les membres de notre communauté et faire croître votre réseau.

[Inscrivez-vous dès maintenant!](#)

// "Fresks" sur les changements climatiques et la biodiversité

Ce printemps, nous allons mobiliser le pouvoir de [Climate Fresk](#) pour décortiquer des enjeux complexes comme ceux des changements climatiques et de la perte de biodiversité. Plus de 800 000 personnes ont choisi de participer à ces ateliers uniques, qui leur ont permis de mieux cerner la science derrière les changements climatiques et la perte de biodiversité afin de devenir des agents de changement dans le contexte de la finance.

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

- Notre atelier sur la biodiversité aura lieu le 12 mai [Inscrivez-vous ici](#).

Les ateliers sont gratuits pour les membres de SFG et 150CHF pour les non-membres.

● GLIS: Webinaire à l'occasion de la journée internationale des femmes



BUILDING BRIDGES
Aligning finance with sustainability



Gender Lens Investing: A Value-Driver for Business

March 8 | 4-5 PM CET

Online Event



Le Gender Lens initiative for Switzerland coorganise avec Building Bridges et 2X un nouveau webinaire qui aura lieu le 8 mars, à l'occasion de la Journée internationale de la femme, de 16h à 17h, heure de Genève.

Le webinaire sera l'occasion de discuter de l'importance d'investir dans une perspective de genre et des retombées significatives qui pourraient en découler, soit jusqu'à 330 milliards de dollars de revenus annuels. De nombreux experts en la matière seront invités à présenter des exemples concrets des bienfaits de l'investissement dans une perspective de genre, tant dans sur le marché des capitaux privés ou publics que dans le domaine de la gestion de patrimoine.

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

● **Revue de droit de SFG: Les développements récents en matière de diversité, équité et inclusion**

En collaboration avec Pictet, nous avons réalisé une revue de droit spéciale consacrée aux enjeux de genres. Plus précisément, cette revue examine les nouveaux développements réglementaires contribuant à la fois à l'ODD 5 (égalité des sexes) et à l'ODD 10 (réduire les inégalités). Nous examinons d'abord pourquoi les considérations sociales sont désormais de plus en plus importantes pour les investisseurs et les régulateurs avant de présenter les développements récents dans le domaine et les défis qui demeurent.

[Vers l'édition spéciale de la revue de droit de SFG.](#)

● **SSF lance des modules de cours en ligne pour les investisseurs institutionnels**

Swiss Sustainable Finance lance des modules de cours en ligne spécialement destiné aux administrateurs de fonds de pension et de fondations dans le but de combler les lacunes en matière de connaissances et de proposer des approches pour une stratégie d'investissement durable.

[Jetez-y un coup d'oeil !](#)

● **Nouvelles sur la finance durable**

L'Autorité des marchés financiers (AMF) veut renforcer les règles des fonds ESG

L'AMF souhaite exclure les énergies fossiles des articles 8 et 9 de la nouvelle réglementation européenne sur les énergies durables. C'est la première agence de contrôle nationale dans le domaine de la finance à prendre cette position. // [La](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Préoccupations citoyennes autour de l'impact

Antoine Mach Antoine Mach est co-fondateur et associé-gérant de Covalence SA. Dans ce papier, il présente son point de vue sur les récentes controverses entourant le monde de la finance durable et sur les nouvelles préoccupations citoyennes concernant ce secteur. Plusieurs acteurs de l'écosystème genevois sont mis à contribution. // [All news](#)



Join [the SFG community](#) and contribute to the development of sustainable finance in Geneva.

Contact us at info@sfgeneva.org

Have a good day and keep an eye out for our **next newsletter on 2 February 2022**.

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).